
 

Dan Udruge invalida rada Zagreba, 27. rujan 
 
ZAPISNIK, TEMATSKA KONFERENCIJA, petak, 27. rujan 2013. godine  
Moderator: Anita Kajser-Brezak 
 
Konferencija je započela u 11,00 sati uz himnu Republike Hrvatske.  
 

Zlatko Bočkal, Predsjednik UIR Zagreba, zamolio je prisutne za minutu šutnje 
u znak sjećanja na sve preminule, a posebice na Predsjednicu Mariju Topić koja prvi 
puta nije sa nama povodom obilježavanja Dana UIR Zagreba. 

Nakon održane minute šutnje, Predsjednik Bočkal pozdravio je sve uzvanike i 
napomenuo da u ime pokrovitelja današnjeg obilježavanja, Ministarstva socijalne 
politike i mladih, zbog prevelikih obaveza predstavnik nije bio u mogućnosti doći.  
Potom se ukratko osvrnuo na rad UIR Zagreba i njene aktivnosti, zahvalio 
Ministarstvu socijalne politike i mladih te Gradu Zagrebu i posebice Gradskom 
uredu za socijalnu zaštitu i osobe s invaliditetom na podršci. Istaknuo je da UIR 
Zagreba sa programima nastavlja dalje, kao i sa proširenjem suradnje sa drugim 
udrugama osoba s invaliditetom, kako u Republici Hrvatskoj tako i izvan njenih 
granica. Na kraju je skrenuo pozornost na činjenicu da je potrebno posvetiti veću 
pažnju samoj preventivi i potom predao riječ Gradonačelniku. 
 

Milan Bandić, Gradonačelnik Grada Zagreba, a ujedno i počasni Predsjednik 
UIR Zagreba, pozdravio je sve prisutne i potom napomenuo da se Zagrebačka 
strategija izjednačavanja mogućnosti za osobe s invaliditetom u razdoblju od 2011-
2015. operativno provodi te da će se početkom iduće godine pripremati nova 
Strategija za razdoblje 2015-2020. godine, a koju će pisati same osobe s invaliditetom 
iz svojih životnih situacija. Pozvao je sve prisutne da se svakako jave ukoliko uoče 
kakve greške ili odstupanja od planiranog te ukažu na njih. Poželio je sretan Dan 
UIR Zagreba uz želju da se taj dan u budućnosti slavi još mnogo godina. Naglasio je 
i da svaki 10. sugrađanin u Zagrebu treba pomoć te poželio da zaključci konferencije 
budu poruka i zaključak da su sugrađani s invaliditetom jednakopravni sa ostalim 
građanima. 
 

Prema unaprijed predviđenom rasporedu, riječ je preuzela Marica Mirić, 
članica Predsjedništva Europskog foruma za osobe s invaliditetom (EDF, The 
European Disability Forum). Nakon što je pozdravila sve prisutne u svoje ime, kao i 
u ime Zajednice saveza osoba s invaliditetom Hrvatske, zahvalila je Josipu Petraču, 
Predsjedniku Hrvatskog saveza udruga invalida rada na nedavno pruženoj joj prilici 
skretanja pažnje na nepravilnosti oko Znaka pristupačnosti. Spomenula je i Mariju 
Topić koja nas je prerano ostavila, ali koja je prethodno ostvarila odličnu suradnju sa 
Gradom Zagrebom i posebice sa danas prisutnom Marijom Mustač, Načelnicom 
Odjela za osobe s invaliditetom u Gradu Zagrebu koja radi jako puno za dobrobit 
osoba s invaliditetom.  
 



 

 

Navela je kako je za prezentaciju dobila vrlo zanimljivu temu: Položaj osoba s 
invaliditetom i udruga osoba s invaliditetom u Europskoj Uniji, za koju je pripremila i 
Power Point prezentaciju. 

Započela je s opisom uređenja sustava u EU u kojoj je najveća organizacija za 
osobe s invaliditetom upravo EDF, koji zastupa 80 miliona osoba s invaliditetom u 
EU, a koji je financiran od strane Europske komisije u visini od 70% dok se preostalih 
30% financira kroz projekte. Potom je objasnila samu strukturu organizacije i 
informirala prisutne o činjenici da je SOIH podnio zahtjev za punopravno članstvo u 
EDF obzirom na nedavno ispunjen uvjet odnosno punopravno članstvo RH u EU.  

Osobno smatra da pristupačnost u RH nije ništa lošija nego u drugim 
zemljama EU te se ukratko osvrnula na uredbe i prijevoz. Također smatra da je  
položaj osoba s invaliditetom u EU jednak kao i u RH, ako ne i gori te je kao 
zaključak svoje prezentacije iznijela stav da se ne smije dozvoliti urušavanje prava 
osoba s invaliditetom. 

Iako je tema bila zanimljiva i aktualna, a sama prezentacija kvalitetno 
pripremljena i odrađena, pitanja vezanih za temu nije bilo. 

 
Potom je riječ preuzela Anka Slonjšak, Pravobraniteljica za osobe s 

invaliditetom. Obzirom da, zbog drugih obaveza, nije bila u mogućnosti stići na sam 
početak konferencije, nakon što je sve prisutne pozdravila i zahvalila na pozivu, 
zamolila je da se održi minuta šutnje za pok. Mariju Topić. 

Potom je, uz Power Point prezentaciju, započela prezentaciju teme pod 
nazivom Inkluzivni dodatak ne smije biti socijalna naknada.  

Prije same teme, navela je da se broj poziva izvan granica RH prema Uredu 
pravobraniteljice za osobe s invaliditetom povećao od ulaska RH u EU i to ne samo 
poziva iz EU, već iz cijelog svijeta. Kao razlog tome navela je činjenicu da Ured za 
pravobraniteljicu za osobe s invaliditetom, jedinstven kao takav, postoji još samo u 
Austriji. Potom je objasnila proceduru postupanja po zaprimljenoj pritužbi odnosno 
inicijativi od strane udruga, saveza ili samih osoba s invaliditetom.  

Napomenula je da je u RH registrirano preko 300 udruga osoba s 
invaliditetom te da broj osoba s invaliditetom u svakoj zemlji varira, ali da se taj 
postotak kreće u prosjeku oko 10-11% te da RH od toga ne odstupa. 

Istakla je mišljenje da se dobivanjem inkluzivnog dodatka osoba s 
invaliditetom ipak može lakše uključiti u društvo te da inkluzivni dodatak nikako ne 
smije biti socijalna naknada već da bi to trebala biti novčana naknada. Razlog tome 
navela je postojanje potreba osoba s invaliditetom za nekim stvarima koje im mogu 
olakšati život, ali koje nisu kvalificirane kao medicinska pomagala (npr. laksativi) ili 
su pak preskupa (npr. transfer dizalica za osobe s invaliditetom u kolicima). Drugim 
riječima, napominje da bi potrebe osoba s invaliditetom koje nisu uračunate u 
socijalnu naknadu trebale biti podmirene inkluzivnim dodatkom. Istakla je i da je 
Zakon o inkluzivnom dodatku trebao biti usvojen do kraja ove godine, ali je 
ustanovljeno da je napravljena nedovoljna analiza te da nisu uključene adekvatne 
institucije i stoga se od usvajanja tog Zakona odustalo za ovu godinu. 

 



 

 

Iako je i ova tema bila zanimljiva i aktualna, te prezentacija također kvalitetno 
pripremljena, pitanja vezanih niti za ovu temu nije bilo. 

 
Na tu se temu nadovezala Marica Mirić, članica Predsjedništva EDF-a, 

potvrdivši da inkulzivni dodatak zaista nije socijalni dodatak te da iz tog razloga nije 
uključen u Zakon o socijalnoj skrbi. Također je napomenula da se ustrajalo na tome 
da se nastavi rad na inkluzivnom dodatku, kao i na tome da se jedinstveno tijelo 
vještačenja pokrene ranije, no ipak je dano do znanja da se to neće dogoditi prije 
01.01.2015. godine.  

Potom je Anka Slonjšak, Pravobraniteljica za osobe s invaliditetom 
napomenula da Zakon o profesionalnoj rehabilitaciji i zapošljavanju osoba s 
invaliditetom treba stupiti na snagu 01.01.2014. godine te da je usko vezan za Zakon 
o jedinstvenom tijelu vještačenja. 
 

Vesna Verstovšek, članica UIR Zagreba, upitala je za kontakt Ureda 
pravobraniteljice za osobe s invaliditetom, kao i njihovo radno vrijeme. 

 
Tomislav Zekanović, član UIR Zagreba, istaknuo je da mu se ne sviđaju 

odgode, kao niti drugim osobama s invaliditetom, obzirom da to predstavlja 
problem onima koji niti sada nemaju nikakve ili imaju loše uvjete te im to samo 
produžuje agoniju. 

 
Ivanka Jakopović, članica UIR Zagreba, upitala je također za kontakt Ureda 

pravobraniteljice za osobe s invaliditetom. 
 
Anka Slonjšak, Pravobraniteljica za osobe s invaliditetom navela je da je na 

ulazu u konferencijsku dvoranu ostavila letke Ureda te da je Ured otvoren svakim 
radnim danom od 8,30-16,30 sati, a telefoni su 6102170 i 6102174. Također je 
napomenula da su predstavnici Ureda zaokupljeni velikim brojem obaveza te je 
zamolila da svi koji trebaju kontakt, budu uporni. 
 

Zlatko Bočkal, predsjednik UIR Zagreba izrazio je žaljenje što nema više upita 
i rasprave obzirom na aktualnost obiju tema, a potom je u 12,55 sati zatvorio 
konferenciju te sve prisutne pozvao na prigodni domjenak. 
 
 
Anamarija Lazić, zapisničar    Zlatko Bočkal, predsjednik 
 
 
 


